

PROTOKÓŁ NR XXI/2016  
z sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska  
z dnia 30 listopada 2016 r.

W sesji wzięli udział:

1. 15 Radnych Rady Gminy Dębica Kaszubska
2. Asystent Wójta – Karol Żukowski
3. Skarbnik Gminy Dębica Kaszubska – Marek Malinowski
4. Mecenas – Agnieszka Mazur
5. Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury – Anna Pietrzak
6. Radny Rady Powiatu – Grzegorz Grabowski
7. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Szustak
8. Kierownik referatu Projektów i Inwestycji – Marta Łomża-Duszny
9. Inspektor ds. pozyskiwania środków pozabudżetowych – Aneta Chudy

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
  - a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
  - b) przyjęcie porządku obrad,
  - c) przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Gminy VII kadencji.
2. Podjęcie uchwał w sprawie:
  - a) przyjęcia Roczного programu współpracy Gminy Dębica Kaszubska z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego na 2017 rok,
  - b) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2017 rok,
  - c) opłaty prolongacyjnej,
  - d) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych,
  - e) zmiany uchwały „GMINNEGO PROGRAMU PROFILAKTYKI UZALEŻNIEŃ W GMINIE DĘBNICA KASZUBSKA NA ROK 2016”,
  - f) ustalenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych,
  - g) przyjęcia stanowiska dotyczącego poparcia budowy drogi ekspresowej S6,
  - h) wyrażenia zgody na rozwiązanie porozumienia międzygminnego zawartego 1 sierpnia 2006 roku między Gminą Miejską Słupsk, a Gminą Dębica Kaszubska w zakresie powierzenia zbiorowego transportu lokalnego,
  - i) powołania Młodzieżowej Rady Gminy Dębica Kaszubska i nadania jej Statutu,
  - j) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Dębica Kaszubska dla niepublicznych szkół, niepublicznych przedszkoli oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania,
  - k) uchylenia Uchwały Nr XX/166/2016 Rady Gminy Dębica Kaszubska w sprawie ustalenia maksymalnej wysokości pożyczek udzielonych przez Wójta Gminy Dębica Kaszubska w 2017 roku,
  - l) zmian w budżecie Gminy Dębica Kaszubska na 2016 rok.
3. Plan obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębica Kaszubska z dnia 21.11.2016 r.
4. Sprawozdanie z działalności wójta i wykonania uchwał.

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny:
  - a) Komisji Kultury i Oświaty,
  - b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
  - c) Komisji Rewizyjnej.
6. Interpelacje radnych.
7. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
9. Zamknięcie obrad.

Przebieg sesji:

a) XXI Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof Badowski. Otwarcia dokonał o godzinie 10:30 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębica Kaszubska, stwierdzając, na podstawie listy obecności, prawomocność obrad. Przewodniczący Rady K. Badowski przywitał Pana Asystenta, Panią Mecenasa, Pana Skarbnika, wszystkich przybyłych gości, kierowników jednostek oraz Radnych Rady Gminy.

b) Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, iż przebieg sesji zawarty jest w porządku obrad. Zwrócił się z zapytaniem czy ktoś spośród zebranych ma jakieś wnioski o zmianę porządku obrad? W związku z brakiem wniosków do porządku obrad Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty w stosunku /15 za,0 przeciw, 0 wstrzymujących.**

Radny P. Paczesny zwrócił się z zapytaniem do Pani Mecenasa w kwestii formalnej, czy trzeba przegłosować przyjęcie porządku obrad?

Pani Mecenasa odpowiedziała, że należy przegłosować proponowany porządek obrad.

c) Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do protokołu z poprzedniej sesji? W związku z brakiem uwag protokół został przyjęty, bez konieczności głosowania.

Ad. 2

a)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia Roczego programu współpracy Gminy Dębica Kaszubska z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego na 2017 rok /stanowiący załącznik nr 1 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXI/170/2016 i stanowi załącznik nr 13 do protokołu.**

b)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2017 rok /stanowiący załącznik nr 2 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały?

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że nastąpi podwyżka podatku w wysokości 1,3%, o wartość inflacji. W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXI/171/2016 i stanowi załącznik nr 14 do protokołu.**

c)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej /stanowiący załącznik nr 3 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną, spośród 14 Radnych. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXI/172/2016 i stanowi załącznik nr 15 do protokołu.**

d)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych /stanowiący załącznik nr 4 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną. 12 radnych było za, a 2 wstrzymało się od głosów. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się.**

**Uchwała otrzymała nr XXI/173/2016 i stanowi załącznik nr 16 do protokołu.**

e)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały „GMINNEGO PROGRAMU PROFILAKTYKI UZALEŻNIEŃ W GMINIE DĘBNICA KASZUBSKA NA ROK 2016”/stanowiący załącznik nr 5 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zaznaczył, iż nastąpiła mała zmiana w uchwale, o której informowano przez maila, po czym zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXI/174/2016 i stanowi załącznik nr 17 do protokołu.**

f)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych /stanowiący załącznik nr 6 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady Gminy i uzyskał opinię pozytywną, spośród 13 radnych wraz z 1 głosem wstrzymującym. Przewodniczący Rady poinformował, że zostały ustalone górne stawki opłat w gminie za odbiór odpadów.

Radna B. Sikora dodała, że chodzi o odbiór odpadów z nieruchomości niezamieszkałych.

Asystent Wójta K. Żukowski oznajmił, iż uchwała dotyczy wywozu 1m<sup>3</sup> odpadów ciekłych.

Przewodniczący Rady K. Badowski przeprosił za pomyłkę i potwierdził słowa poprzednika. Zwrócił się także z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się.**

**Uchwała otrzymała nr XXI/175/2016 i stanowi załącznik nr 18 do protokołu.**

g)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego poparcia budowy drogi ekspresowej S6 /stanowiący załącznik nr 7 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady. Przewodniczący Rady zaznaczył, iż z inicjatywą podjęcia uchwały wyszli posłowie, którzy poprosili o wspomoczenie budowy drogi poprzez podejmowanie uchwał przez samorzady, po czym zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXI/176/2016 i stanowi załącznik nr 19 do protokołu.**

h)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie porozumienia międzygminnego zawartego 1 sierpnia 2006 roku między Gminą Miejską Słupsk, a Gminą Dębница Kaszubska w zakresie powierzenia zbiorowego transportu lokalnego /stanowiący załącznik nr 8 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady. Przewodniczący Rady zaznaczył, iż w tej uchwale również nastąpiła mała zmiana, która była przesłana Radnym na maila. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXI/177/2016 i stanowi załącznik nr 20 do protokołu.**

i)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Dębica Kaszubska i nadania jej Statutu /stanowiący załącznik nr 9 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady i uzyskał opinię pozytywną spośród 14 Radnych. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXI/178/2016 i stanowi załącznik nr 21 do protokołu.**

j)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Dębica Kaszubska dla niepublicznych szkół, niepublicznych przedszkoli oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania /stanowiący załącznik nr 10 do protokołu/ był omawiany przez Radnych na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Rady i uzyskał opinię pozytywną spośród 14 Radnych. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXI/179/2016 i stanowi załącznik nr 22 do protokołu.**

k)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie k) uchylenia Uchwały Nr XX/166/2016 Rady Gminy Dębica Kaszubska w sprawie ustalenia maksymalnej wysokości pożyczek udzielonych przez Wójta Gminy Dębica Kaszubska w 2017 roku /stanowiący załącznik nr 11 do protokołu/ był opiniowany przez Radnych. Skarbnik M. Malinowski poinformował, że zapis o przekazaniu maksymalnej wysokości pożyczki został uwzględniony w projekcie budżetu na przyszły rok. Nie ma potrzeby podejmowania odrębnej uchwały, stąd ta zostaje uchylona.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXI/180/2016 i stanowi załącznik nr 23 do protokołu.**

l)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dębica Kaszubska na 2016 rok /stanowiący załącznik nr 12 do protokołu/ był opiniowany przez Radnych i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały?

Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem do Pani Kierownik Krystyny Szustak czy zmniejszenie wypłaty wydatków bieżących faktycznie jest spowodowane brakiem potrzeb?

Pani Kierownik K. Szustak odpowiedziała, że tak i dodała, iż nie będzie potrzeby wypłaty świadczeń z wielu powodów m.in. w związku z wejściem programu 500+.

Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem czy nie ma potrzeby zwiększenia budżetu w innych kategoriach?

Pani Kierownik K. Szustak odpowiedziała, że nie. Po wejściu programu 500+ zapotrzebowanie na pomoc zmniejszyło się. Prawdopodobnie było to związane z przekonaniem ludzi, iż wnioskując o 500+ nie mogą pobierać innych świadczeń. Powoli to się zmienia, lecz nie ma potrzeby posiadania tak dużego zabezpieczenia.

Radna B. Sikora zauważyła, że w projekcie przyszłorocznego budżetu kwota na świadczenia zaplanowana jest w wysokości 11 tys., natomiast na ten rok było przeznaczonych 40 tys. zł. Czy kwota ta będzie wystarczająca?

Pani Kierownik K. Szustak odpowiedziała, że tak, kwota będzie wystarczająca.

Radny P. Paczesny oznajmił, iż nie wie jak układa się współpraca pomiędzy OPS-em a ZGK w temacie zaległości, jednak podopieczni nie płacą należności za wodę i zalegają z opłatami.

Pani Kierownik K. Szustak poinformowała, że współpraca układa się dobrze. Jest plan aby rozpocząć współpracę, w związku z wejściem programu 500+. Jeżeli rodzina jest zagrożona odcięciem mediów to chcemy, aby należności opłacili z pieniędzy z tego programu. ZGK wystąpiło z takim wnioskiem, teraz tylko czekamy na listy osób, które zalegają z opłatami, aby można było wskazać, które pobierają dodatkowe świadczenia. Było również tak, że kasjerka z ZGK była obecna przy wypłacaniu pieniędzy mieszkańcom i od razu mieli możliwość uregulowania należności.

Radny P. Paczesny zauważył, iż pieniądze, które otrzymuje rodzina można przekazać na poczet niezapłaconych rachunków. Tak powinno odbywać się w ramach współpracy OPS-u z ZGK.

Pani Kierownik K. Szustak oznajmiła, że jeżeli rodzina otrzymuje wsparcie z OPS-u to z powodu trudnej sytuacji materialnej. OPS dostaje pieniądze na konkretny cel i konkretne działanie. Innych świadczeń nie ma. 500+ daje furtkę i możliwość przeznaczenia tych pieniędzy na różne cele i w tym temacie będzie podejmowana współpraca.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem do Pana Skarbnika czy pieniądze przekazywane do OPS-u są znaczone i przekazywane na konkretny cel?

Skarbnik M. Malinowski potwierdził.

Pani K. Szustak oznajmiła, że pieniądze na pomoc społeczną są znaczone. Nie można ich przekazać do ZGK. Pieniądze są przekazywane na konkretny cel i świadczenie, nie można ich wykorzystać gdzieś indziej. Pani Kierownik poprosiła, aby nie atakować OPS-u z powodu zadłużenia mieszkańców, będących jednocześnie klientami OPS-u.

Wiceprzewodniczący Rady P. Palubicki oznajmił, iż nikt nie atakuje Pani Kierownik i nie ma jej niczego za złe. Po prostu jeżeli klient OPS-u otrzyma pieniądze, to jest tylko jego dobra wola czy przeznaczy je na spłatę zaległości w ZGK.

Pani Kierownik K. Szustak poinformowała, że nawet komornik nie może ściągać należności ze świadczeń przyznanych z OPS-u. Są to pieniądze nie do ruszenia, które należą się mieszkańcom.

Wiceprzewodniczący Rady P. Palubicki zwrócił się z zapytaniem czy w przypadku dodatku mieszkaniowego ustawa reguluje w przepisach kwestie niezaleganiu w opłatach? Czy ZGK podaje informacje jakie osoby zalegają z płatnościami? Dodał również, że OPS ma wiedzę, listę osób i korzysta z tego przy udzielaniu świadczeń.

Pani Kierownik K. Szustak oznajmiła, że warunkiem otrzymania świadczenia jest złożenie oświadczenia o niezaleganiu z opłatami, wystawione przez ZGK.

Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, iż to klienci ZGK zalegają z opłatami a nie OPS. To ZGK powinno postarać się o poprawę ściągania należności.

Pani Kierownik K. Szustak przeprosiła za uniesienia, ale według Niej wszelkie zło jakie się dzieje jest spowodowane przez OPS. Jednak OPS nie jest odpowiedzialny za zło tego świata.

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż nikt nie obwinia Pani Kierownik za sytuację jaka jest w ZGK. To oni powinni bardziej się postarać o wyegzekwowanie należności. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.**

**Uchwała otrzymała nr XXI/181/2016 i stanowi załącznik nr do protokołu.**

Ad. 3

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że komisje zajmowały się planem obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębica Kaszubska z dnia 21.11.2016 r. /stanowiącym załącznik nr 25 do protokołu/. Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do planu? Przewodniczący Rady dopowiedział, że w planie chodzi o ustanowienie służebności przesyłu dla wymienionych nieruchomości. W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

**W wyniku głosowania Plan obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębica Kaszubska z dnia 21.11.2016 r. został przyjęty w stosunku /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.**

**Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie przyjęcie planu.**

Przewodniczący Rady K. Badowski korzystając z obecnością Radnego Rady Powiatu i członka Zarządu PKS Pana Grzegorza Grabowskiego poprosił o przedstawienie obecnej sytuacji związanej z przejęciem transportu linii nr 11 przez PKS.

Radny Rady Powiatu G. Grabowski poinformował, że Pani Prezes PKS-u była na spotkaniu z Radnymi, na którym ustalono, że firma przygotowuje odpowiedni tabor, aby zapewnić wszystkie potrzeby od dnia 1.01.2017 r. Firma koncentruje się na autobusach niskopodłogowych. Gmina miejska chce pomyśleć o emerytach i rencistach. Troszeczkę zapomniano o ludziach starszych z miasta. Ustalenia między PKS-em a urzędem zostały zaakceptowane. Radny Rady Powiatu jest przekonany, że nie będzie tak źle, jak co niektórzy mieszkańcy to sobie wyobrażają. W 2006 r. to On podpisywał porozumienie z miastem. Linia nr 11 się przyjęła, ale trzeba będzie przyzwyczaić się do zmian. Przesunięto wejście ustawy i dzięki temu Radny ma nadzieję, że rejon Motarzyno będzie bardziej zadowolony. Po drugie gmina dzięki Państwu, dzięki Radnej Rady Powiatu Pani Ani Pietrzak, w przyszłym roku idzie do drogowego zadania inwestycyjnego. Wszystko wskazuje na to, że będą środki, aby dotrzeć do samego Gogolewka. W przyszłym roku będzie finalizacja projektu odnośnie przebudowy drogi. Zarząd zadeklarował się i swojego dotrzyma.

Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, iż na posiedzeniu Komisji Infrastruktury i Budżetu obecny był Pan Ożarek i mówił, że finalizacja musi zakończyć się jeszcze w tym roku. Czas jest do 20 grudnia, w związku z tym droga zostanie odebrana z uwagami, które następnie będą poprawiane.

Radny Rady Powiatu G. Grabowski dodał, że stanowisko powinno być takie, że jeżeli jest możliwość wspomóc zadanie, to tak być powinno, dla wspólnego dobra.

Przewodniczący Rady K. Badowski podziękował za wypowiedź, po czym przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 4

Asystent Wójta K. Żukowski oznajmił, iż najpierw zapozna Radnych ze sprawozdaniem z wykonania uchwał /stanowiącym załącznik nr 26 do protokołu/, ponieważ Pan Sekretarz jest nieobecny ze względu na rozstrzygnięcie konkursu na dyrektora szkoły w Motarzynie i w Gogolewie. Następnie zapoznał Radnych ze sprawozdaniem z działalności wójta /stanowiącym załącznik nr 27 do protokołu/.

Asystent Wójta K. Żukowski dodał, że wykonawcy „akcji zima” są ci sami co w roku ubiegłym. Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do sprawozdania?

Radna W. Maslyk odniosła się do sprawozdania z działalności, przytoczonego przez Asystenta Wójta, w części dotyczącej sprawy sądowej z udziałem mieszkańca Łabiszewa Pana Łopatko. Radna zwróciła się z zapytaniem czy ten Pan będzie mieszkał w swoim obecnym mieszkaniu, czy są szanse na wygranie sprawy i zachowanie mieszkania?

Asystent Wójta K. Żukowski odpowiedział, że cały czas trwa postępowanie. Gmina zawniosowała, aby być stroną w postępowaniu, aby wspomóc działania na korzyść Pana Łopatko.

Radna M. Gardzielewska zwróciła się z zapytaniem kiedy lampy w Dobieszewie zostaną uruchomione?

Asystent Wójta K. Żukowski odpowiedział, że są trzy firmy, które zajmują się lampami. Jedni je dostarczają, drudzy montują a inni podłączają. Niestety nie jest znany termin ich podłączenia.

Radna M. Gardzielewska zauważyła, że są to trzy lampy, które w tym okresie bardzo by się przydały. Jedna z nich jest dobrze rozmieszczona, ale pozostałe dwie są wśród drzew. Przed podłączeniem nie wiadomo jak będzie padało światło i czy w okresie letnim, gdy dojdą liście nie będą jej przysłaniać.

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o ciszę i zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania?

Radna W. Maslyk zwróciła się z zapytaniem czy spotkanie z Panem Idziakiem będzie dotyczyło wydatkowania środków zewnętrznych?

Asystent Wójta K. Żukowski odpowiedział, że tak. Dodatkowo spotkanie to będzie zorganizowane na zasadzie szerokiego szkolenia, zarówno dla sołtysów jak i organizacji pozarządowych.

Pani Sołtys U. Rączka zwróciła się z zapytaniem kto w tym roku zajmie się odśnieżaniem na jej terenie? Przetargi zostały rozstrzygnięte a Ona do tej pory nie uzyskała takiej informacji. Poprosiła, aby rozesłać informację kto gdzie odśnieża, ponieważ tego nie wiadomo.

Asystent Wójta K. Żukowski odpowiedział, że Pani Sołtys uzyskała taką informację w przytoczonym sprawozdaniu z działalności. Jednak jeżeli jest potrzeba, to informacja zostanie rozesłana do wszystkich sołtysów.

Radna B. Sikora poprosiła o bardziej szczegółowe informacje dotyczące modernizacji biblioteki.

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że urząd chce skorzystać ze środków z ministerstwa w wysokości 1 mln zł. W tym projekcie budynek GOK-u zostanie wyremontowany a w Motarzynie powstanie całkiem nowy budynek. Asystent przyznał, że szczegółów nie zna, ale jest obecna Pani Ania Pietrzak, która może powiedzieć coś więcej na ten temat.

Pani A. Pietrzak poinformowała, że w ramach tego projektu zostanie przeprowadzony dosyć duży remont biblioteki. Niestety szczegółów finansowania nie przekaże, jednak są środki, aby w Motarzynie powstał obiekt publiczny dla mieszkańców czyli biblioteka i czytelnia spełniająca również funkcję świetlicy, który będzie wykorzystywany do innych celów. Spora kwota zostanie przeznaczona na remont biblioteki w GOK-u. Jak wszyscy wiedzą budynek ten wymaga pilnego remontu wewnątrz. Drzwi, podłogi, meble to wszystko jest do wymiany. Pani Ania wyraziła nadzieję, że budynek będzie wyglądał dobrze, ponieważ od bardzo dawna nie było w nim żadnego remontu. Część obecnego wyposażenia jest z podarunków od mieszkańców.

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o szczegóły dotyczące nowego obiektu.

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że poprzednio była koncepcja wykorzystania budynku byłego kina, jednak pomimo prób porozumienia się z lokatorem budynku, nie zgodził się On na przeniesienie do innego mieszkania. W to mieszkanie zainwestował dużo pieniędzy i zadeklarował, że nie będą mu przeszkadzały hałasy ze świetlicy. Przy takich pieniądzach z ministerstwa pozwala to zarzucić starania o byłe kino i wybudować nowy projekt. Docelowo biblioteka ma być zlokalizowana przy boisku w Motarzynie.

Pani A. Pietrzak poinformowała, że można spojrzeć na stronę internetową Kępic., gdzie rewelacyjnie wykorzystali fundusze. Jednak aby wykorzystać pieniądze musieli zlikwidować GOK, choć obecnie działają na starych zasadach, tak jakby to był GOK.

Radna M. Gardzielewska zwróciła się z zapytaniem dlaczego akurat w Motarzynie ma powstać nowa biblioteka?

Asystent K. Żukowski odpowiedział, że Motarzyno jest jednym z największych sołectw, któremu należy się biblioteka. Poza tym po utworzeniu biblioteki należy utrzymać miejsce pracy dla osoby tam pracującej. W małym sołectwie trudno byłoby spełnić ten warunek.

Pani A. Pietrzak poinformowała, że Motarzyno jest dużą miejscowością i dużym sołectwem. Jak wiadomo mieszkańcy świetlicę dzielą ze szkołą. Pomieszczenie to jest zbyt małe jak na potrzeby sołectwa. W przypadku organizacji jakiejś imprezy, czy to wigilii sołeckiej, czy dnia seniora, mieszkańcy korzystają z uprzejmości szkoły, która udostępnia swoje pomieszczenia. Większe imprezy organizowane są w szkole.

Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem jaka jest kwota przeznaczona na poszczególne realizacje?

Asystent Wójta K. Żukowski odpowiedział, że nie zna szczegółów finansowych. Do przekazania tej informacji można poprosić Panią Martę Łomża-Duszny.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Pani Marta zostanie poproszona w wolnych wnioskach i zapytaniach.

Radny M. Batóg oznajmił, że jak już jest rozmowa prowadzona na temat świetlicy to On również zabierze głos. W Gogolewie powstaje sala gimnastyczna, w Motarzynie nowa biblioteka wraz ze świetlicą a w Gałęzowie mieszkańcy nie mają nic. W zeszłym roku miały ruszyć prace związane z budową nowej świetlicy, jednak nic się nie zadziało.

Asystent Wójta K. Żukowski oznajmił, że Gałęzów nie poszedł w tym kierunku, aby skorzystać z funduszy po Ryby.

/na sesję Rady Gminy dołączył Sekretarz R. Krawczyk/

Radny M. Batóg oznajmił, iż sołectwo dwa razy w ciągu roku przerzucało pieniądze, bo była informacja, że nie da rady zrobić projektu.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, iż z tego co On widzi po reakcji Radnych, że zapadła decyzja a Radni zostali w tym wszystkim pominięci. To oni przez dyskusję powinni zdecydować najpierw o lokalizacji, o projekcie i o uzgodnieniach. On jako radny chce mieć wybór w podejmowanych decyzjach.

Radna B. Sikora zauważyła, że pierwszy raz dowiedziała się o tym projekcie w dniu dzisiejszym ze sprawozdania z działalności.

Pani M. Łomża-Duszny poinformowała, że projekt został złożony przez GOK i składa się z dwóch etapów realizowanych w latach 2017/2018. W ramach tego projektu odbędzie się remont biblioteki wraz z zakupem wyposażenia. Na ten cel przeznaczona jest kwota 180 tys. zł. Część pomieszczeń GOK-u jest tzw. wspólnych i one także będą remontowane. Nie jest mowa o samym remoncie biblioteki, ale również z dodatkowych pomieszczeń. W tym roku wymogi były inne, niż w latach poprzednich. 30% wartości funduszy ma iść na wydatki bieżące, czyli remont i wyposażenie, pozostała część na budowę nowego obiektu.

Radna B. Sikora zauważyła, że jej zdaniem potrzeby są tak duże, że nakładów finansowych na remont potrzeba więcej. Czy kwota jest wystarczająca?

Pani M. Łomża-Duszny odpowiedziała, że został sporządzony kosztorys remontu i jest to kwota wystarczająca.

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że projekt ma dwa tory. Biblioteka i termomodernizacja, w zakres której wchodzi nowy dach, nowe posadzki, instalacje elektryczne, zamontowanie oświetlenia typu Led. Węzeł ciepła znajduje się w przedszkolu i według audytów jest on wystarczający na potrzeby grzewcze GOK-u. Dojdą też nowe warstwy izolacyjne dachu i piwnicy. Radna B. Sikora zauważyła, że najważniejsza jest kwestia zgrania robót, tak aby nie trzeba było kłaść nowej instalacji elektrycznej na wyremontowane ściany.

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że termomodernizacja GOK-u jest jako pierwsza i zaplanowana została na rok 2017. Wykończeniówka będzie drugim etapem, ponieważ jest to na etapie przygotowań.

Pani A. Chudy poinformowała, iż ciężko ocenić jest szanse gminy, ponieważ nie jest znana ilość instytucji, które złożyły wniosek. Nigdzie nie chcą udzielić tej informacji.

Radna W. Masłyk poprosiła o omawianie różnych tematów z Radnymi, ponieważ będzie tak jak ze stowarzyszeniem „Lawendowy Szlak”, które napisało projekt, złożyło wniosek, jednak realizacja nie była możliwa przyczyn wszystkim znanych.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zauważył, iż temat ten był omawiany odpowiednio i nie ma potrzeby do niego wracać.

Asystent K. Żukowski poinformował, że czasami urząd nie chce mówić aby nie przebić balonika. Przewodniczący Rady K. Badowski przypomniał, że Radny M. Batóg zadał pytanie na temat świetlicy w Gałęzowie

Pani M. Łomża-Duszny poinformowała, że urząd planuje pójść po środki z Grupy Rybackiej z programu po Ryby.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań podziękował pracownikom za wyjaśnienia i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

#### Ad. 5

a) Przewodniczący Komisji Kultury i Oświaty Radny R. Cech poinformował, że komisja spotkała się dwa razy. 21.11 odbyło się posiedzenie mające na celu zapoznanie z informacją o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2015/2016. Pracownik urzędu Pani Agata Wiśniewska przedstawiła informację. Komisja porównała ją z poprzednim zestawieniem. Informacja zostanie przedstawiona, w razie konieczności, na posiedzeniu wspólnym, gdyż zawiera dużo zestawień tabel. Wydatki na oświatę zmniejszyły się.

Radny P. Paczesny zauważył, że była podejmowana uchwała przekazująca środki na szkoły, więc w jaki sposób mogło nastąpić zmniejszenie wydatków?

Radny R. Cech poinformował, że środki zostały przekazane w tym roku, a zestawienie sporządzone jest za lata 2015/2016. Dodatkowo komisja zajęła się opiniowaniem budżetu na przyszły rok. Kolejne spotkanie miało miejsce na komisjach wspólnych w dniu 23.11.

Radny P. Paczesny w gwoźli uściślenia poinformował, że były zrobione zmiany i zwiększono budżet na szkoły.

Radny R. Cech poinformował, że komisja nie zajmowała się tym rokiem, tylko poprzednim.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do sprawozdania komisji? W związku z brakiem pytań poprosił Komisję Infrastruktury i Budżetu o przedstawienie sprawozdania.

b) Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Budżetu Radna B. Sikora poinformowała, że komisja spotkała się trzykrotnie. Dwa razy we własnym gronie, raz na komisjach wspólnych. Radny M. Olech zauważył, że 14.11 miało odbyć się spotkanie Komisji Infrastruktury i Budżetu dotyczące wątpliwości drogi 1177G. Zwrócił się z zapytaniem co wniknęło z niego?

Radna B. Sikora poinformowała, że Pan Ożarek nie przybył na komisję pomimo osobistego poświadczenia przybycia. W związku ze spotkaniem komisji zajęto się kwestią porządkowania tematu własnościowego na ul. Zajączkiej. Na działce gminnej stoją płoty a nawet jeden budynek. Konkluzja komisji była taka, aby przygotowując się do prac, większość spraw została

uporządkowana. Należałoby sprzedać część nieruchomości mieszkańcom na polepszenie, ale z zachowaniem 1,5 m na docelową ścieżkę rowerową. Faktem jest, że zostało złamane prawo, ale nie ma potrzeby trzymania działki, tylko po to aby ona była.

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, iż faktem jest, że część osób przestawiło swoje obiekty. Tak jak referowano, dokonano wtórnego podziału na polepszenie, kierując się tą samą motywacją. Zainteresowanie było ze strony jednej osoby.

Radna B. Sikora poinformowała, że może należałoby podejść do tego trochę ostrzej. Albo mieszkańcy kupią część działki, albo porozbierają ploty i przesuną je na właściwą pozycję.

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, iż ktoś może ubiegać się o działkę na podstawie zasiedzenia. Oczywiście urząd będzie dążyć do tego, aby mieszkańcy nabyli nieruchomości.

Radna B. Sikora zauważyła, że to nie zmienia faktu, iż sprawę należy uporządkować.

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, iż sprawa wyszła w przypadku projektowania drogi i przywracania starych granic nieruchomości. Jeżeli chodzi o ulicę Sobieskiego pozytywnie rozwiązano sytuację.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki w gwoździ uzupełnienia oznajmił, że są przygotowywane projekty mapy, a analiza ich była dogłębna. Padła propozycja, aby zostawić pas ok 2 m, tak aby powstała tam ścieżka rowerowa. Na dzień dzisiejszy teren ten wygląda brzydko. Jak się go uporządkuje, to może być fajnie.

Asystent Wójta K. Żukowski oznajmił, że zjazdy z tej drogi są nielegalne. Mieszkańcy powinni mieć je zlokalizowane z drugiej strony. Jest to delikatna sprawa.

Radna B. Sikora zaprzeczyła jakoby była to delikatna sprawa. Inni mieszkańcy uczciwie płacą za swoje nieruchomości, a oni świadomie zagarnęli więcej terenu. Albo tak, albo tak. Jeżeli jest strach o komentarze to dużo rzeczy się nie zrobi.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, iż do wiosny, do kwietnia powinno być stanowisko i Radni powinni otrzymać informację co urząd robi z tym tematem. Jeżeli tego nie będzie, to należy cofnąć mieszkańców do granicy ich działek. Nie boimy się komentarzy ludzi, tylko nie chcemy robić wszystkiego na hura.

Radna B. Sikora dodała, że dyskusja na posiedzeniu komisji szła różnymi drogami, stąd decyzja komisji o sprzedaży części nieruchomości.

Radny P. Paczesny zauważył, że Radni podejmując taką decyzję kierowali się najdalej wysuniętym plotem i aby tak to zostawić, aby mieszkańcy zrobili ciągłą linię.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że jezdnia będzie miała 6m szerokości, do tego dojdzie pas zieleni, chodnik i docelowo ścieżka rowerowa.

Radna B. Sikora dodała, że droga nie będzie miała zjazdów. 28.11 odbyło się spotkanie z Panem Ożarkiem dotyczące drogi do Dobieszewa. Stopień zaawansowania prac jest na poziomie 95%, termin realizacji mija 20 grudnia. Wystąpiły też przymusowe sytuacje. Droga nie jest w pełni dobrze wykonana, jednak padła propozycja, aby tak ją odebrać, z usterkami do usunięcia. Dodatkowe roboty wycenione są na kwotę 100 tys. zł za karczowanie drzew. Zostało to określone jako roboty dodatkowe. Również problemem okazały się kwestie partnerów i partycypacji w kwocie 100 tys. zł. Jest prośba o to, aby w tym roku było rozliczone. Pan Ożarek twierdził, że główną przyczyną opóźnień w pracach są podwykonawcy firmy STRABAG. Będzie z nimi negocjował kwestię rekompensaty za przesunięcie terminu oddania zadania.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki dodał, że w ramach rekompensaty planowana jest wylewka około 600m drogi od Dobieszewa do pasa startowego.

Asystent Wójta K. Żukowski zauważył, że droga w miejscowości Dobieszewo nie będzie realizowana, ponieważ będzie problem z chodnikami.

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, iż w każdej umowie jest wymóg zgłoszenia podwykonawcy, a powiat musi ich zaakceptować. Nie jest odpowiednie tłumaczenie, że podwykonawcy źle się spisują.

Radna B. Sikora oznajmiła, iż zrozumiała, że jest kwestia zapłaty dodatkowo kwoty 100 tys. zł za usługę i podział jej 3 współników, po równo.

Skarbnik M. Malinowski poinformował, iż z kolei On zrozumiał, że jest 400 tys. zł za kary umowne wynikające z przedłużenia realizacji wykonania usługi. 100 tys. zł zostanie podzielone na trzech.

Radna B. Sikora dodała, że podczas spotkania odniosła wrażenie, że Pan Ożarek chce polubownie załatwić sprawę. Wręcz padły słowa, że firma ma dobrych prawników i nie warto z nimi zadzierać. Jednakże dla Radnej niepojęte jest jak można było nie zauważyć 100 drzew. Dziwnie jest to załatwiane, że wycięcie 100 drzew określa się jako robota dodatkowa.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że Pan Ożarek nie był przekonany czy uda się odzyskać te pieniądze.

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, iż jeżeli w trakcie wykonywania zadania pojawią się roboty dodatkowe nieprzewidziane w SIWZ, do umów zawiera się aneksy.

Radna B. Sikora zauważyła, iż pomimo tego nie rozumie, jak można było nie zauważyć, że przy drodze rośnie 100 drzew, które będą utrudniać pracę i które należy wyciąć. Dodała również, że na posiedzeniu komisji omawiana była kwestia budżetu na 2017 rok. Komisja chciała się dowiedzieć jakie są nakłady własne ponoszone przez gminę na oświatę w roku 2015, ponieważ ten rok był przed reformą, w roku 2016 jako rok przeprowadzenia reformy oraz rok 2017 jako rok planów.

Skarbnik M. Malinowski oznajmił, iż tą informację opracuje i przekaże za pośrednictwem maila.

Radna B. Sikora poinformowała, że Radnych zaniepokoiła informacja dofinansowania ZGK do wody i ścieków w wysokości 180 tys. zł. Strata spółki wynosi około 300 tys. zł. Radna nie widzi poprawy po zatrudnieniu nowego prezesa. Wręcz przeciwnie, były roztaczane złe wizje, były przekazywane informacje jak jest źle, jednak nie było informacji co zostanie zrobione, ani co się już udało zrobić. Pan Prezes sprawiał wrażenie nieudolnego. Radni powinni się spotkać i przedyskutować sprawę ZGK.

Asystent K. Żukowski zaproponował termin po 15 grudnia br., ponieważ wtedy będzie gotowy kolejny audyt przeprowadzony w spółce, dodatkowo będzie można porozmawiać o tym co można zmienić.

Radny W. Leśniewski poprosił, aby na spotkanie zaprosić Pana Grabowskiego. Za Jego czasów spółka prowadzona była prawidłowo. Do Radnego przychodzą mieszkańcy i pytają się co się dzieje w spółce, pytają się czy są i dlaczego jest dwóch prezesów? To generuje koszty dla gminy. Czy stać nas na to aby przez tyle lat płacić podwójną pensję? Nie wiadomo ile to jeszcze potrwa.

Radna B. Sikora zauważyła, że nie można do tej sprawy podchodzić w ten sposób. Kadencja poprzednika zakończyła się, ze względu na brak możliwości dalszej współpracy zatrudniono nowego prezesa. Radną bardziej, martwi fakt, że gmina miała schodzić z dopłat do wody dla ZGK a to nie nastąpiło. Jeżeli gmina uważała, że poprzedni prezes nie nadawał się do rządzenia, to ktoś musiał to poprowadzić. Istota problemu jest taka, że obecny prezes nie działa dobrze, nie widać efektów Jego pracy. Oprócz roztaczania czarnych wizji, na temat której odbyła się duża dyskusja. Radna przeszła do kolejnej kwestii jaką jest oświetlenie. Komisja Kultury i Oświaty w swojej opinii dotyczącej budżetu na przyszły rok miała uwagę dotyczącą oświetlenia. Ustalone było, że co roku na oświetlenie będzie przeznaczana kwota 100 tys. zł. W tym projekcie takiego zapisu nie ma. 70 tys. zł to wkład własny gminny do projektu modernizacji oświetlenia czyli 102 punktów. Po dyskusji przegłosowano stanowisko, że 70 tys. zł w roku 2017 idzie na oświetlenie, co przyniesie oszczędności. Warunek komisji jest taki, że jeżeli nie wyjdzie projekt to te pieniądze zostaną przeznaczone na nowe punkty.

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, iż projekt modernizacji oświetlenia realizowany jest przez Miejski Obszar Funkcjonalny więc z założenia takie projekty przechodzą i mają dofinansowanie.

Radna B. Sikora przypomniała o przygotowaniu informacji na temat kosztów oświaty. Czy coś się zmieniło, czy są jakieś oszczędności, czy też nie.

Radna W. Masłyk zwróciła się do Radnej B. Sikora i podziękowała, że komisja czuwa nad remontem drogi. Radna oznajmiła, że 10 grudnia nastąpi odbiór, wobec czego zwróciła się z zapytaniem czy padła odpowiedź do kiedy będzie zakończona praca?

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że w grudniu br. będzie fizycznie przeprowadzony odbiór drogi i były zapewnienia, że do tego terminu zdążą, choć Radny nie jest o tym tak przekonany. Droga zostanie odebrana i zostaną wyznaczone punkty do poprawki. Jeżeli chodzi o „falowanie drogi” Pan Ożarek zakłada do 6mm odchylenia, jeżeli będą większe trzeba będzie poprawić, jeżeli nie przekroczy dopuszczalnej rozbieżności, tak już zostanie. W przyszłym roku pójdzie inwestycja dalej, droga będzie przejezdna przy remoncie, tak aby umożliwić poruszanie się mieszkańcom choć po jednej stronie drogi.

Asystent K. Żukowski oznajmił, iż Zarząd Dróg Powiatowych powinien wyciągnąć wnioski, aby już więcej nie było takich przebojów, jak w przypadku tej drogi.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań poprosił Komisję Rewizyjną o przedstawienie sprawozdania.

c) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny M. Olech poinformował, że komisja spotkała się trzy razy. Dwa razy we własnym gronie. W dniu 18.11.2016 r. na kontroli urzędu gminy w zakresie wydatkowania środków zewnętrznych w roku 2015. 22.11 na posiedzeniu komisja zapoznała się z projektem budżetu oraz go zaopiniowała, w dniu 23.11 spotkała się na posiedzeniu komisji wspólnych.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do sprawozdania komisji?

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił o informacje szczegółowe dotyczące kontroli.

Radny M. Olech oznajmił, iż w 2015 roku urząd trzy razy aplikował o środki zewnętrzne z Regionalnego Programu Operacyjnego na zadania:

- dostawa i montaż oświetlenia drogowego solarnego oraz urządzeń siłowni zewnętrznej w Dębnicy Kaszubskiej. W ramach projektu wykonano 25 lamp oświetleniowych na Osiedlu Północ oraz 3 urządzenia siłowni zewnętrznej, a także zakupiono 10 kompletów kijków trekkingowych, koszt zadania wyniósł 255 tys. zł, czyli 75% kosztów netto.

- budowa zespołu boisk w Niepogledziu. Po budowie projekt rozliczono i odebrano bez uwag.

- termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej na terenie Gminy Dębica Kaszubska, kwota dofinansowania wynosi 75% brutt. Termomodernizacją zostaną objęte budynki w Borzęcinie, Budowie, Zespół Szkolno-Przedszkolny w Dębicy Kaszubskiej wraz z halą oraz GOK. Odbył się już przetarg a dofinansowanie przyznane zostało na sporządzenie dokumentacji projektowej. Komisja nie wniosła żadnych zastrzeżeń. Wszystko odbyło się zgodnie z procedurami i terminami.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do sprawozdania komisji? W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

#### Ad. 6-7

Radna W. Masłyk poinformowała, że na poprzedniej sesji składała interpelację dotyczącą drogi Borzęcinko-Brzezinec i do tej pory nie uzyskuje żadnej odpowiedzi. Poprosiła aby zająć się tą drogą, ponieważ jest ona w złym stanie a im dłużej nie są wykonywane prace tym bardziej jej jakość będzie się pogarszała.

Asystent Wójta K. Żukowski odpowiedziała, że jedyne co można zrobić to przekazać kolejne pismo do Zarządu Dróg. Urząd nie jest w stanie zmusić ich do wykonania napraw, jednak sprawa cały czas jest monitorowana. Drogi takie jak te, są drogami gruntowymi, ich trwałość nie będzie duża i nie są też pierwsze w kolejności do remontu.

Radna W. Masłyk oznajmiła, że dwie lampy przy osiedlu w Borzęcinie nie świecą się. Zwróciła się z zapytaniem kiedy zostaną podłączone? A także zwróciła się z zapytaniem kiedy i czy w ogóle chodnik przy pasie drogi w miejscowości zostanie wykonany?

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że w dniu wczorajszym została podpisana umowa. Teraz zależy od Energii jak sprawnie będą je podłączać. Powinna być to kwestia krótkiego czasu.

Asystent Wójta K. Żukowski odpowiedział na pytanie w kwestii chodnika informując, że nie był on przewidziany w projekcie i nic nie da się zrobić.

Radna W. Maslyk zauważyła, że jest protokół z zebrania sołeckiego gdzie pytano się o chodnik i padła odpowiedź, że zostanie zrobiony.

Asystent Wójta K. Żukowski oznajmił, że zapewnienie o chodniku było wcześniej tak jak i projekt, który został sporządzony za poprzedniej kadencji.

Radna W. Maslyk zwróciła się z zapytaniem do kiedy będą składowane korzenie na działce w Borzęcinie?

Asystent Wójta K. Żukowski odpowiedział, że na wiosnę korzenie powinny być uprzątnięte.

Radna W. Maslyk poinformowała, że na tej działce był już składowany gruz, teraz korzenie. Później jest problem aby działkę doprowadzić do porządku. Chodzi też o bezpieczeństwo dzieci, które bawią się tam, na tych korzeniach. Radnej zależy na utrzymaniu estetyki wsi i podaniu terminu uprzątnięcia korzeni.

Radna B. Sikora oznajmiła, że korzenie mogły zostać uprzątnięte od razu jak je usunięto. Teraz należy dopilnować aby firma, która je usuwała zabrała je, póki jest dostępny sprzęt.

Asystent K. Żukowski poinformował, że firma spytała się czy mogą gdzieś składować korzenie, ze względu na to, że wyszły prace dodatkowe i zależało im na czasie.

Radna B. Sikora zauważyła, że można firmie przypomnieć o wywiezieniu korzeni, aby nie musiały czekać do wiosny.

Radny W. Leśniewski oznajmił, że właściciel korzeni powinien je uprzątnąć. Ma do tego odpowiedni sprzęt i nie powinien robić żadnych problemów.

Radna R. Rejkowicz oznajmiła, że wczoraj zostało usunięte drzewo koło szkoły. Zostały oznaczone trzy drzewa, jednak tylko jedno z nich zostało ścięte. Radna zwróciła się z zapytaniem dlaczego tylko jedno drzewo zostało wycięte skoro oznaczono trzy?

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że znakowanie drzew to bardzo wczesny etap prac. Następnie, jeżeli jest to konieczne, należy zwrócić się o pozwolenie na wycinkę do innych organów. Trzeba sprawdzić u pracownika urzędu czy wydano pozwolenie na wycinkę 3 drzew.

Radna R. Rejkowicz zawnioskowała o zalatanie dziur na drodze do Ochodzy.

Asystent K. Żukowski odpowiedział, że również tą sprawę przekaże się Panu Ożarkowi. Przeprosił, że takie odpowiedzi na wnioski Radnych są podawane, ale te drogi są własnością powiatu i nic więcej prócz przekazania pisma z wnioskami nie można zrobić.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że Pan Ożarek był w poniedziałek na spotkaniu Komisji Infrastruktury i Budżetu i Radna bezpośrednio mogła przekazać swój wniosek dyrektorowi. Lepiej takie sprawy bezpośrednio przekazywać do organu niż za pośrednictwem gminy.

Radna R. Rejkowicz oznajmiła, że wyleciało jej to z głowy, dlatego wnioskuje o to teraz.

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o spokój.

Pani Sołtys U. Rączka zwróciła się z zapytaniem czy coś wiadomo o remoncie drogi 210 od pasa startowego do Unichowa? Droga ta wymaga gruntownego remontu.

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że w województwie podczas spotkań dotyczących remontu drogi 210 na odcinku w miejscowości Dębica Kaszubska były dawane sygnały o złym stanie tej drogi. Wielokrotnie rozmowy odbywały się z kierownikami i dyrektorami. Jednak na ten czas nie widać koncepcji przebudowy drogi. Sekretarz przyznał, że w poprzedniej pracy naraził się na krytykę, ponieważ zauważył, że odcinek drogi wojewódzkiej bardziej potrzebujący remontu to ten prowadzący nad morze. Województwo nie ma pomysły na remont drogi.

Pani Sołtys U. Rączka zauważyła, że na drodze pojawili się robotnicy i utwardzają pobocza na pewnych fragmentach drogi. Odcinek do Budowa był w fatalnym stanie i zajęli się nim, ale tylko na najgorszym odcinku. Pozostały fragment do Motarzyna porzucono. Pani Sołtys wyraziła zaniepokojenie, że z pozostałą częścią zrobi się tak samo.

Asystent K. Żukowski oznajmił, iż obawia się, że to jedyne prace jakie zostaną wykonane na tej drodze w najbliższym czasie, oprócz doraźnych remontów i latania dziur.

Pani Soltys U. Rączka poinformowała, że na zakręcie przy krzyżu droga się załamuje. Przy następnych opadach będzie jeszcze gorzej, wobec czego poprosiła o wystosowanie pisma dotyczącego tego odcinka. Poprosiła również o zainstalowanie systemu nagłaśniającego, ponieważ osoby siedzące z tyłu, nic nie słyszą, zwłaszcza gdy są Radni, którzy cicho mówią. Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż rozmowa o nagłośnieniu już się odbyła a koszt instalacji wyniósłby około 21 tys. zł, co jest kwotą zbyt dużą i na pożyteczniejsze rzeczy można ją przeznaczyć.

Pani Soltys U. Rączka oznajmiła, że pierwotnie biblioteka miała być urządzona w budynku byłego kina, jednak z różnych względów zrezygnowano z pomysłu. Dodatkowo mieszkańcy na zebraniu sołectw zgodzili się na sprzedaż byłego kina lub jego dzierżawę. Obiekt ten wymaga przebudowy i remontu. Padły słowa „dlaczego w Motarzynie ma być wybudowana nowa świetlica?”, sołectwo jest duże, a nie ma miejsca gdzie można organizować imprezy dla większej liczby uczestników. Pani Soltys zaprosiła do świetlicy, aby przekonano się, że jest ona mała i nie jest w stanie się przeprowadzić np. nauki tańca, dlatego sołectwo korzysta z usług szkoły.

Radny P. Paczesny zwrócił się z zapytaniem czy zostaną przeprowadzone prace aby usunąć fetor kanalizacyjny?

Rozwinęła się dyskusja na temat fetoru kanalizacyjnego wydobywającego się z sieci na terenie gminy.

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, iż zostanie wystosowane pismo do ZGK, tak aby stosowali chemię i przepłukiwali sieć, bez konieczności interwencji. Instalacja została niedawno wykonana i nie ma pieniędzy na jej przebudowę, choć niektóre rozwiązania można było przeprowadzić inaczej.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że nie zawsze jest dobrze zrobione zlecenie jak przyjadą pracownicy z ZGK. Gdy wykonają to dobrze, to przez jakiś czas jest znośnie. Jeżeli przyjedzie ktoś inny, jest to zrobione na sztukę, pokazano się, że byli i tyle. Dlaczego ZGK nie robi tego na bieżąco i sukcesywnie? Dobrze wiedzą, że co jakiś czas są wzywani na przepłukanie sieci i powinni już mieć wypracowany system kiedy powinni się pojawić. Dla przykładu, gdy są wzywani do Niepogłędzia, nie zjadają po drodze do Motarzyna i nie sprawdzają czy nie ma potrzeby interwencji. ZGK powinno na bieżąco monitorować sytuację i nie dopuszczać do zagniwania. Jeżeli się do tego nie dopuści, zapachu nie będzie. Samochód powinien jechać od Gałęzowa, przez Niepogłędzie i do Motarzyna.

Pani Soltys U. Rączka poinformowała, że torowisko należy do gminy, a tor Motarzyno – Goszczyno jest drogą, lecz teraz staje się nieprzejezdne. W okresie od wiosny do lata należy nawieźć gruzów, gdyż torowisko to osiada. Sytuacja taka występuje od momentu położenia kanalizacji i naruszenia konstrukcji podstawy torowiska.

Asystent Wójta K. Żukowski odpowiedział, że na wiosnę pracownik odwiedzi to miejsce, gdyż na chwilę obecną przy takiej pogodzie nie oplaca się czegokolwiek tam nawozić.

Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem o sytuację w przedszkolu. Radni mieli wiedzę, podczas planowania budżetu, że dostosowanie do wymogów nastąpi w tym rok, teraz się to zmieniło i jest na przyszły rok. Z czego to wynika?

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że wyszła na jaw potrzeba dostosowania budynku. W lipcu zlecono zadanie, był szereg uzgodnień, pozwolenie na budowę wydano na jesień. Wystąpiły problemy przetargowe. Wykonawcę wyłoniono dopiero w drugim przetargu, jednak firma została wezwana do uzupełnienia braków formalnych. Termin realizacji został przewidziany około 20 kwietnia. Niestety kwota zaoferowana przez firmę przekracza możliwości finansowania.

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że otrzymał informacje od Pani Wójt, iż kwota została zaakceptowana.

Sekretarz R. Krawczyk kontynuował i poinformował, że przeszedł projekt budowy podjazdu dla niepełnosprawnych. Jest też pomysł, aby podłączyć to do kolejnego przetargu, ponieważ są podstawy unieważnienia poprzedniego, ze względu na zbyt wysoką cenę.

Radna B. Sikora poprosiła o informację odnośnie budowy sali gimnastycznej w Gogolewie. Radni otrzymali informację, że wstępny kosztorys jest kosmiczny i wynosi 8 mln zł. Radna zwróciła się z zapytaniem czy założenia do projektu zostały źle sporządzone, projekt sali został źle wykonany? Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, iż na to pytanie wolałby nie odpowiadać, aby mogła ustosunkować się Pani Wójt na piśmie, gdyż osobiście pilotuje ten temat.

Radna B. Sikora oznajmiła, iż nie potrzebuje odpowiedzi pisemnej. Chce tylko wiedzieć skąd wzięły się takie rozbieżności pomiędzy tym co zostało początkowo przekazane Radnym a tym co jest teraz.

Asystent Wójta K. Żukowski oznajmił, iż Radni mogą być spokojni, gdyż na pewno za takie pieniądze nie zostanie wybudowana sala.

Sekretarz R. Krawczyk przeprosił za swoje spóźnienie i wytłumaczył, iż wynikało ono z konkursu na dyrektorów szkół. Poinformował, że w Motarzynie dyrektorem został Pan Gabriel Konkel, który był jedynym kandydatem. Otrzymał 12/12 głosów. W Gogolewie dyrektorem została Pani Alicja Pruszek, która również była jedynym kandydatem. Brak kandydatów poniekąd wynikał z tego, iż w tych szkołach nie było takich historii jak w Dębnicy Kaszubskiej.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem czy są wyłonieni wicedyrektorzy szkół?

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że nie, ponieważ nie ma takiej potrzeby.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem co z poprzednią dyrektorką szkoły w Dębnicy Kaszubskiej?

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, iż poprzednia pani ma sprawę w sądzie i jest ona w toku.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem jakich kwot domaga się pani i czy ma szansę na wygraną?

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że sześciokrotność odprawy, sprawa trwa i zobaczy się jaki będzie jej finał.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania, wnioski? W związku z brakiem pytań, wniosków przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 8

Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania zostały udzielone w ramach możliwości w trakcie sesji, bezpośrednio po ich złożeniu. Na pozostałe zostanie udzielona odpowiedź pisemna. Przewodniczący Rady K. Badowski o godzinie 13:06 zamknął sesję Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad.

Protokolowała  
Emilia Szymaniuk

**Przewodniczący Rady Gminy  
Dębica Kaszubska**

**/-/Krzysztof Badowski**